
Zápský krajánek  léto 2023  
 

Informace z úřadu 

zasedání zastupitelstva se bude konat dne27.září 2023 od 17:00 hodin v Sýpce 

Charvátova statku. 

Na úřadu městyse Zápy jsou opět ke koupi známky pro psy s číslem a názvem 

městyse Zápy. Jednotlivá známka stojí 30,- Kč 

 

Nová autobusová linka 408  

Novou autobusovou linku by mohl mít v průběhu podzimu nejen Brandýs nad Labem, 

ale také Zápy, Zeleneč nebo Šestajovice. S jednotlivými starosty okolních obcí v 

posledních několika měsících vyústila schůzka ve společné jednání všech 

zainteresovaných včetně zástupců ROPIDu ohledně tangenciální linky Brandýs nad 

Labem – Zápy – Svémyslice – Zeleneč – Šestajovice – Klánovice. Tímto patří všem 

velké díky za jejich vstřícný přístup. Pokud vše půjde hladce, od podzimu bychom 

mohli využívat novou autobusovou linku  spojující právě tyto obce. 

 Linka 408 by měla obsluhovat linky na trase Brandýs nad Labem – Zápy – Svémyslice 

– Zeleneč – Šestajovice – Klánovice. 

 

 



Oprava komunikace III/10160 

Od 2. května do 6. června proběhla kompletní rekonstrukce silnice III/10160 mezi 

městysem Zápy a městysem Lázně Toušeň. Stavbu prováděla firma M-Silnice a.s. 

Podle plánu měla být uzavřena až do 11. června.  

 

Datová síť – Czelanet v Zápech 

Jak jsme již informovali městys Zápy spolupracuje se spolkem Czelanet ohledně 

budování datové sítě v Zápech při pokládce elektřiny do země. 

Spolupráce se doposud dařila úspěšně naplňovat, a máme již položeno cca 80% 

plánovaných tras. 

V lokalitě Stránka a u kostela se s majiteli domů domluvilo jak zakončit trasu přípojky 

dle jejich požadavků, případně se udělaly rezervy pro budoucí dokončení tras a 

položily se hlavní páteřní trasy. Tato lokalita je již u konce realizace. 

V lokalitě Zápy střed se pokládají páteřní trasy a přípojky v chodnících a silnicích, 

kde chybí dokončit cca 15-20% z realizace. Následně se v nejbližších dnech či 

týdnech budou u jednotlivých domů řešit přípojky (připojení od pojistek 

k elektroměrům). Prosíme majitele, aby mysleli na to, že se trubička ukončená nyní 

někde u pojistek na hranici pozemku musí také dostat do domu a je ideální příležitost 

položit společně s elektrickým kabelem (v jednom výkopu). Jelikož nevidíme za plot a 

nevíme přesný harmonogram, kdy se budou přípojky realizovat, prosíme zda by si 

majitelé toto pohlídali, případně kontaktovali p. Truschána (602585221) či kolegy 

z podpory Czelanetu (774418202), kdyby si nevěděli rady. 

Po dokončení pokládky s elektřinou do země nastane další část, což je zrevidování 

starých položených tras (zejména trasa v chodníku do Ostrova a dokončení drobných 

částí (zakončení hlavních tras do školy a propojení tras v „myší díře“ nad schody u 

Sokolského hřiště. 

Po dokončení pokládek bude následovat vyfukování páteřních tras optickými vlákny 

(hlavní trasy z vodojemu do školy a ze školy do všech komor a sloupků), pak bude 

následovat zavaření hlavních tras a osazení síťovými prvky. Po přípravě páteřních 

tras se může začít s přepojováním stávajících uživatelů na optickou datovou síť a 

připojování nových uživatelů. Předpoklad je, že by to mohlo být již v příštím roce. 



Rozšíření D10 

Plánované rozšíření dálnice D10 mezi Prahou a Mladou Boleslaví na tři pruhy je nyní 
ve fázi posudku vlivu na životní prostředí. V rámci veřejného projednávání se starosty 
dotčených obcí vyšlo najevo, že některé z mostů a nadjezdů, které byly na D10 
vybudovány v několika posledních letech, s rozšířením nepočítaly. Záměr na 
rozšiřování D10 kvůli naplnění její kapacity je přitom známý už minimálně 15 let. 

Na veřejném projednávání EIA v Benátkách nad Jizerou se nad tím pozastavil starosta 
obce Zápy Vladimír Vlček. „Bourání mostů, co jsou pět let v provozu, zásah do nové 
silnice letos uvedené do provozu. To je nehospodárné vyhazování peněz,“ uvedl 
starosta Vlček. 

Michal Vrabec z oddělení investiční přípravy Ředitelství silnic a dálnic (ŘSD) připustil, 
že někde nové mosty nemusejí splňovat parametry na rozšíření: „Jsme si toho vědomi.  

Na dotaz deníku Zdopravy.cz dodal, že zatím není jasné, kolika nových nadjezdů se 
bude týkat demolice a kolik se jich do rozšíření úpravou parametrů „vejde“. Podle něj 
to bude až součástí dalších fází projektového a povolovacího procesu. Od Prahy po 
Mladou Boleslav mohou řidiči napočítat 17 silničních či železničních nadjezdů nebo 
lávek pro pěší. Sedm z nich bylo v posledních letech postaveno znovu, jelikož byly ve 
velmi špatném stavu. 

Podle místostarosty Benátek nad Jizerou Pavla Štiftera se bourání nejspíše nevyhne 
například loni dokončený nadjezd dálnice přímo u města. Pravděpodobně se demolice 
bude týkat také právě budované protihlukové stěny nad městskou částí Kbely, kvůli 
které je už několik měsíců omezen průjezd na D10. 

„U nové protihlukové stěny jsou dvě varianty – buď budeme rozšiřovat jen na jednu 
stranu, nebo na obě a v tom případě by se vznikající stěna opravdu musela 
zbourat,“ připustil zástupce projektové firmy Valbek Tomáš Kliment. 

„To je prostě fakt,“ uvedl Kliment na otázku, proč se nepodařilo nákladné výstavbě 
nevyhovujících nových mostů či nadjezdů zabránit. „ŘSD se s krajem snažilo 
komunikovat, skupina plánovaných objektů se podle toho upravila. Ty, co už byly 
vysoutěžené, se ale musely dostavět a budou se tak muset nyní upravit,“ řekl Kliment. 

Zástupce ŘSD Vrabec k tomu dodal, že mosty potřebovaly neodkladné opravy, které 
nešlo stopnout. „Případů, kde se bude bourat bude ale minimum,“ věří 
Vrabec. „Například u nového mostu u Svémyslic se udělá nižší krajnice a vlezeme se 
tam,“ uzavírá. 

Co se týče mostů přes Jizeru a Labe, tam je dle projektantů technicky možná přístavba 
dalšího pruhu, takže se stávající zrekonstruovaná mostovka demolovat nemusí. 
Projekt modernizace D10 počítá s rozšíření dálnice o čtyři metry na každé straně v 
úseku od Prahy až po Mladou Boleslav. Součástí bude nové odpočívadlo, revitalizace 
těch současných a nové sídlo údržby silnic a dálniční policie. Nejdále je podle ŘSD 
příprava úseku od Prahy po Brandýs nad Labem. 

 



Elektřina do země a nové Veřejné osvětlení 

Na území našeho městyse probíhá pokládka elektrického vědní NN do země, jsou 

v realizaci dva projekty. 

První projekt probíhá v lokalitě kolem kostela, hlavní silnice od potoka až k výjezdu 

na Mstětice a v lokalitě Stránka. Současně s pokládkou elektřiny do země se 

realizuje přípolož optické datové sítě Czelanet a výměna veřejného osvětlení za 

nové. Práce v této lokalitě jsou ve finále, kde se dodělávají drobné části a probíhají 

revize a potřebné záležitosti k předání. Pokládku elekřiny do země financuje 

distributor sítě (ČEZ), přípolož optické datové sítě spolek CzelaNet a veřejné 

osvětlení městys Zápy. 

Druhý projekt v lokalitě od kruhového objezdu u dálnice směrem ke škole (Zápy 

střed) je v běhu, jsou položeny hlavní kabelové trasy, probíhá instalace skříní pro 

nožové pojistky a začínají realizace přípojek (od nožových skříní po elektroměry) a 

přepojování. Současně s tímto projektem probíhá také přípolož optické datové sítě 

Czelanet a výměna části veřejného osvětlení (od školy k restauraci u Bendů, v ulici 

pod školou a v ulici u bytovky). Opět je pokládka financována distributorem sítě 

(ČEZ), přípolože optické datové sítě spolkem CzelaNet a věřené osvětlení městysem 

Zápy. 

Věříme že způsobená omezení a komplikace během prací brzy pominou a ve finále 

celá akce bude přínosem pro všechny. 

Ze zákulisí máme informaci, že ČEZ připravuje projekt na pokládku elektřiny do země 

z návsi směrem k odbočce ke kostelu, takže bychom se mohli dočkat kompletního 

uložení kabelů do země. 

 

Gratulujeme jubilantům 

V měsíci září a říjnu oslaví v městysu Zápy významné životní jubileum narození tito 

občané 

Paní Balounová Věra, Zápy 20         

Paní Apeltauerová Jana, Zápy 7     

Paní Marhulová Alena, Zápy 254 

Paní Hynková Miroslava, Zápy 233 

 

Městys Zápy přeje jubilantům pevné zdraví a hodně osobní spokojenosti do dalších 

let. 

 

KULTURNÍ AKCE 

V sobotu 2. září Vás srdečně zveme na akci městyse Zápy „Rozloučení 

s prázdninami“, tradičně ve stodole Charvátově statku. Těšit se na Vás budeme od 

16:00 hodin. Živá hudba, grilované maso, klobásky, nápoje, zmrzlina, špekáčky, 

atrakce pro děti.  

Tiskovinu vydal úřad městyse Zápy 



 

 

 


